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Onderwerp: Voorrang voor de fiets 
 
 
 

 
Aan de heer Henk Brink, gedeputeerde voor Vervoer en Verkeer van de Provincie Drenthe en aan 
de leden van de Provinciale Staten.  
 

Geachte heer Brink en leden van Provinciale Staten, 

Wij zijn zeer teleurgesteld over de beslissing in het VVBD om het advies om geen voorrang te  
verlenen aan de fiets op rotondes binnen de bebouwde kom te handhaven. Vooral de zwakke 
argumentatie, waar we verderop op terugkomen, valt ons tegen.  

Kennelijk is de fietsprovincie toch meer een autoprovincie die de doorstroming van de auto op 
1 zet en de doorstroming van het fietsverkeer niet eens noemt. Wij zouden graag zien dat de 
wethouders van de genoemde gemeenten voorbeeld nemen aan Noordenveld die wel heeft 
begrepen dat ze met het stimuleren van fietsverkeer werken aan gezondheid, duurzaamheid 
en een gezonde economie door het terugdringen van files. Bovendien zien we met de 
opkomst van de elektrische fiets het fietsverkeer toenemen, het ziet er naar uit dat het 
standpunt van Drenthe absoluut niet aansluit bij deze toekomst. Ook voor de snelfietsroutes 
die gepland staan in onze provincie zullen de vele rotondes in de bebouwde kom problemen 
opleveren voor de doorstroming.  
 
We gaan, in overleg met onze achterban aandacht voor dit probleem vragen. 
 
De tegenargumenten op een rijtje: 

- Om fietsen te promoten moet de provincie nadenken over hoe ze het fietsen 
aangenamer kunnen maken. Dat onderschrijven wij uiteraard. 

- Nul verkeerslachtoffers lijkt ons een erg ambitieus plan, maar verkeersveiligheid is 
uiteraard belangrijk. Helaas vallen er nog steeds meer slachtoffers in de auto dan op 
de fiets in de provincie (zie het laatste overzicht verkeersdoden in de provincie). Het 
afremmen van te snel autoverkeer zou dan ook uw ambitie moeten zijn. Het aantal te 
betreuren verkeersslachtoffers op goed ingerichte rotondes is niet significant hoger 
dan op rotondes waar fietsers uit de voorrang zijn.  

- Bovendien gaat het vooral om eenduidigheid, als in heel Nederland de richtlijn is: 
binnen de bebouwde kom voorrang voor de fiets dan biedt dat eenduidigheid en dan 
zullen er minder ongevallen plaatsvinden. De automobilist is Drenthe snel uit en ziet 
overal weer andere regels, dit levert geen uniformiteit. Wij begrijpen ook niet waar u 
die uniformiteit ziet. 

- Door voorrang te verlenen aan auto’s op rotondes gaan auto’s sneller rijden. Hierdoor 
worden rotondes juist gevaarlijk en gaan de kwetsbare groepen deze  mijden.  

- Doorstroming van autoverkeer op verkeersaders is van belang, kennelijk ook in de 
bebouwde kom. Waarom? Waarom niet de doorstroming van fietsverkeer? Het is een 
vicieuze cirkel als het autoverkeer goed doorstroomt zullen mensen blijven kiezen voor 
de auto en zal het probleem toenemen. De fietser heeft het nakijken. 

- Met een toename van het aantal rotondes zal de doorstroming van het fietsverkeer 
sterk afnemen en dit zal zeker de keuze voor de fiets beïnvloeden
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- Ook begrijpen we niet uw argument van kosten en ruimte om rotondes om te bouwen 
als fietsers in de voorrang zouden moeten. Volgens ons moet door dit besluit juist 
meer geld worden geïnvesteerd en meer ruimte gecreëerd. Daarvoor wijzen we u op 
de recente inzichten van de CROW. We citeren: 

 
Indien fietsers uit de voorrang worden gehouden, is het noodzakelijk de vormgeving van 
het fietspad zodanig aan te passen dat het fietspad niet meer tot de dezelfde weg behoort 
als de hoofdrijbaan. Dat betekent dat het fietspad ter plaatse van de oversteek in 
voldoende mate moet worden ‘uitgebogen’. Indien dat niet het geval is, moet het 
gemotoriseerde verkeer dat de rotonde verlaat rechtdoorgaande fietsers, bromfietsers en 
voetgangers voor laten gaan (artikel 18, RVV 1990). Er bestaat nog geen heldere 
jurisprudentie over de juiste maatvoering voor een uitbuiging. Om buiten de discussie te 
blijven of het fietspad wel of niet tot ‘dezelfde weg’ behoort, wordt aanbevolen de 
oversteek op circa 10 meter van de hoofdrijbaan te houden. 
Voor een juiste vormgeving conform deze aanbeveling wordt verwezen naar figuur 3 en 
naar publicatie 126. 
 
Dit betekent, dat veel van de rotondes aangepast zullen moeten worden nu de fietser 
overal uit de voorrang is. Want de meeste rotondes in de bebouwde kom voldoen niet aan 
bovenstaande eisen. 
 
De Fietsersbond wil een betere doorstroming voor fietsers door fietsers voorrang te geven 
op kruisingen met fietsroutes waaronder ook rotondes binnen de bebouwde kom. Dit is 
ook belangrijk voor de oudere fietser, die daardoor minder hoeft op- en af te stappen, wat 
een belangrijke bron is van enkelvoudige fietsongevallen. 
 
Wij zouden het zeer op prijs stellen een reactie te krijgen op deze en onze vorige brief..   

 
Hoogachtend, 
 
Hannie Poletiek, secretaris Fietsersbond Drenthe. 

 

 
 



 
Afdeling Drenthe. 
Secretaris Hannie Poletiek 

e-mail kopvandrenthe@fietsersbond.nl                                           Assen,17 oktober 2016. 
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Aan de heer H.Brink, gedeputeerde voor Vervoer en Verkeer van de Provincie Drenthe. 
 

Geachte heer Brink, 

Allereerst willen we u feliciteren met het behalen van de prijs, de Bike Region Label van de 

UCI. Hiermee krijgt Drenthe als fietsprovincie internationale waardering en verlaagt dit de 

drempel om grote fietsevenementen naar Drenthe te halen. We laten zien dat we in deze regio 

goed bezig zijn met fietsbeleid. Daar zijn we als Fietsersbond ook trots op. 

Bij een dergelijke status hoort aandacht voor alle fietsers, zowel in sportief opzicht als 

recreatief en utilitair. En met de snelle opkomst van de elektrische fiets en het dichtslibben van 

verkeersaders in het Noorden willen wij nogmaals via deze weg pleiten voor een goed 

fietsbeleid gericht op de toekomst. Een doorn in het oog hierbij is voor ons het onduidelijke 

beleid rond rotondes. Gelukkig zijn er vooruitstrevende gemeenten die laten zien dat het 

voorrang geven aan de fietser in de bebouwde kom voordelen biedt. Wij zouden graag zien 

dat één richtlijn hiervoor gaat gelden voor de hele provincie. 

Waarom de fietser in de voorrang binnen de bebouwde kom op rotondes?  

De afgelopen tien jaar zijn veel kruispunten omgebouwd tot rotondes. Dit is een goede zaak, 

omdat rotondes in de regel aanzienlijk veiliger blijken dan andersoortige gelijkvloerse 

kruisingen. Maar het lijkt soms wel alsof iedere rotonde anders is: is er een fietspad of een 

fietsstrook, soms ligt het fietspad vlak bij de rotonde, soms er heel ver van af, heeft de fietser 

nu wel of geen voorrang, etc. De weggebruiker weet hierdoor niet meer waar hij aan toe is, 

hetgeen weer leidt tot verkeersonveiligheid.  

De Fietsersbond Drenthe vindt het logisch dat fietsers op rotondes voorrang hebben op het 

verkeer dat de rotonde op- en afrijdt. Want voorrang betekent: minder stoppen. Voorrang voor 

fietsers op rotondes verhoogt het comfort en de doorstroming en wordt dan ook zeer door 

fietsers gewaardeerd (dit blijkt ook uit onderzoek, maar vooral uit eigen ervaring). Voorrang 

voor fietsers kan op een verantwoorde manier mits de vormgeving van de rotonde aan 

bepaalde eisen voldoet. Hiervoor verwijzen we naar de CROW richtlijnen: 
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Samengevat houdt deze aanbeveling in: 

 Binnen de bebouwde kom en op de komgrens altijd voorrang voor fietsers, fietspad 

cirkelvormig op 5 meter van de rijbaan.  

 Buiten de bebouwde kom altijd fietsers uit de voorrang, fietspad uitgebogen en 

minstens 10 meter van de rijbaan.  

Ook de Fietsersbond onderschrijft deze aanbeveling. Het is een compromis, maar omdat 

verreweg de meeste rotondes binnen de bebouwde kom liggen, is er voor fietsers een wereld 

gewonnen. Helaas negeert de provincie Drenthe, als een van de weinigen, deze aanbeveling 

tot nu toe. Wij zouden graag zien dat de provincie Drenthe zich ook gaat houden aan de 

recente uitspraak van de minister van I&M. Zij pleit voor eenduidigheid in heel Nederland. 

Duidelijk beleid 

Er is de laatste tijd veel overleg gevoerd over voorrang op rotondes in Groningen en Drenthe 

en binnenkort zal het Vervoersberaad van Drenthe hierover moeten beslissen. De 

Fietsersbond Drenthe ziet graag dat de energie wordt gestoken in duidelijk beleid dat aansluit 

bij andere provincies. En dat de provincie laat zien dat ze echt vooruitstrevend is in het 

stimuleren van het fietsgebruik. Uiteraard zijn we bereid ons standpunt toe te lichten waar dat 

nodig is. Het goed vormgeven van alle rotondes zal tijd vragen, maar een besluit nemen over 

eenduidige voorrang kan snel. 

Hoogachtend, 

Hannie Poletiek, secretaris Fietsersbond Drenthe. 
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